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„Bycie lekarzem jest
okazją do
ukazywania piękna
chrześcijańskiej
wizji”.

Luis Chiva jest lekarzem
ginekologiem oraz dyrektorem
oddziału ginekologii w Clinica
Universidad de Navarra.
Rozpoczął on przygotowania do
sympozjum w ramach
zaproponowanego przez
papieża Franciszka „Roku
Rodziny Amoris
Laetitiae”.Tematem
sympozjum, które odbędzie się



we wrześniu, jest naturalne
rozpoznawanie płodności.
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Jestem zaszczycony, że mogę
opowiedzieć Państwu o niektórych z
prowadzonych przez nas działań. Na
co dzień zazwyczaj pracuję w
Madrycie.

Ginekologia jest dziedziną zdrowia
kobiet, która obejmuje takie aspekty
jak: wczesne diagnozowanie i
leczenie nowotworów; pomoc
parom, które nie mogą mieć dzieci;
leczenie niepłodności;
monitorowanie ciąży; pomoc matce
w czasie porodu.

Wydział Clinica Universidad de
Navarra ma poczucie misji, ponieważ
zajmujemy się sprawami, które mają
ścisły związek z przekazywaniem



życia. Chcemy być latarnią
pokazującą chrześcijański punkt
widzenia na szacunek dla życia i
chrześcijańską perspektywę
seksualności. Prałat Opus Dei
ostatnio poprosił wiernych, aby
zachęcali do podejmowania
osobistych inicjatyw, dzięki którym
będą dawać świadectwo
chrześcijańskiej wizji obecnej w
codziennym życiu.

Ja, jako pracownik medyczny,
współpracuję w projekcie ”CUN
towarzyszy Ci”. Jest to program
pomocy matkom, które spodziewają
się dziecka o krótkiej oczekiwanej
długości życia. To właściwie
inicjatywa dotycząca prenatalnej
opieki paliatywnej. Chcemy pomóc
tym kobietom, którym zazwyczaj
oferuje się jedynie przerwanie ciąży.
Mamy za sobą wiele cennych
doświadczeń, dlatego staramy się
pozyskać na ten projekt fundusze. I
chociaż życie tych dzieci jest krótkie,



zapewniamy im to, że mogą umrzeć
w ramionach matki. Odchodzą w jak
największym komforcie, w otoczeniu
i czułości najbliższych.
Towarzyszymy rodzinom, jesteśmy u
ich boku… Jest to coś, co wzbogaca
zarówno ludzi, którym pomagamy,
jak i nas jako klinikę.

Jesteśmy również zainteresowani
towarzyszeniem tym, którzy starają
się o dziecko, ale nie mogą go mieć.
Szukają alternatywy dla
wspomaganego rozrodu, a my
odnosimy w tej dziedzinie sukcesy.
Opracowaliśmy dogłębny, naukowy,
oparty na dowodach protokół
diagnostyczny i leczniczy. Możemy
pomóc tym parom, szanując naturę
relacji małżeńskiej, godność
embrionu i proces reprodukcji.

Sympozjum Rozpoznawania
Płodności Naturalnej

Doskonale zdajemy sobie sprawę,
jakiej pomocy potrzebują pary, które



chcą odsunąć w czasie poczęcie bez
uciekania się do antykoncepcji. Od
czasu rewolucji seksualnej lat 60.
toczy się debata na temat najlepszego
sposobu oddalenia poczęcia. My,
opierając się na encykliceHumanae
vitae, teologii ciała Jana Pawła II i 
Amoris laetitia Franciszka
zaproponowaliśmy debatę. W Roku
Rodziny Amoris laetitia,
zaproponowanym przez papieża
Franciszka uznaliśmy, że byłoby to
interesujące. Chcemy przeprowadzić
głęboką, interdyscyplinarną refleksję
na temat naturalnego uznania
płodności, która uwypukliłaby
najnowszą doktrynę Kościoła na ten
temat.

W tym celu w dniach 22, 23 i 24
września odbędzie się
multidyscyplinarne i
międzynarodowe sympozjum na
temat naturalnego rozpoznawania
płodności. Zorganizuje je
Uniwersytet Nawarry we współpracy



z Jose Antonio Arraztoa z Wydziału
Ginekologii Uniwersytetu Andów
(Chile) i Jose Granados z Projektu
Veritas Amoris (Madryt).

Sympozjum odbędzie się w
Pampelunie, można w nim
uczestniczyć osobiście i online.
Rejestracja jest bezpłatna, a
zarejestrowało się już prawie 700
osób z 40 różnych krajów (będzie
tłumaczenie symultaniczne
hiszpańsko-angielsko-hiszpańskie).

Będziemy rozmawiać o ludzkiej
miłości i chrześcijańskiej wizji
seksualności z punktu widzenia
antropologicznego, psychologicznego
i zdrowotnego. Wierzę, że refleksja
nad tymi zagadnieniami może pomóc
nam wszystkim zrozumieć
chrześcijańską perspektywę
seksualności i głębokie piękno
ludzkiej miłości.

Rano odbędą się warsztaty z
rozpoznawania okien płodności,



towarzyszenia parom prowadzącym
naturalne rozpoznawanie
płodności…. Po południu odbędzie
się część bardziej akademicka,
mająca na celu dotarcie również na
kontynent amerykański.

Odbędą się również specjalne
warsztaty prowadzone przez
doktorów Enrique i Marianę Rojas
zatytułowane „Miłość i zakochanie: 7
złotych zasad życia w małżeństwie”.
Dużym zainteresowaniem cieszą się
również warsztaty zatytułowane
„Seksualność bez barier i miłość bez
granic”; nauka komunikowania
piękna ludzkiej miłości, i wiele
innych.

Po południu program każdego dnia
kończą trzy bardzo szczególne
konferencje:

Christophera Westa - jest to
prawdopodobnie jedna z osób,
które w ostatnich latach

• 



najbardziej zgłębiła teologię
ciała;
Abp. Mario Icety, arcybiskupa
Burgos, byłego studenta
Uniwersytetu Nawarry, doktora
medycyny i teologii, autora
pracy doktorskiej z zakresu
bioetyki;
Marii Calvo z Uniwersytetu
Carlosa III, jest to kobieta, która
zagłębia się w feminizm
ekologiczny. Wygłosi ona
referat na temat ”Kobiecość i
szczęście, rozszyfrowanie
kodu”.

Pracowaliśmy z wielkim
entuzjazmem nad stworzeniem tego
projektu i mamy nadzieję, że okaże
się on przydatny dla wielu osób.
Chcemy umieścić wszystkie
materiały na stronie internetowej
kongresu i w ten sposób przyczynić
się do realizacji sugestii papieża.

• 

• 



Mamy zamiar dotrzeć do lekarzy
ginekologów, lekarzy pierwszego
kontaktu i specjalistów
zainteresowanych płodnością,
pielęgniarek, położnych, a także
innych pracowników służby zdrowia.
Także do nauczycieli szkół średnich,
kapelanów i trenerów
młodzieżowych oraz wszystkich
zainteresowanych edukacją w
zakresie seksualności skupionej na
osobie i naturalnej świadomości
płodności. Wierzę, że odbiór tego
wydarzenia jest kolejnym znakiem
ogólnego zainteresowania tym
tematem. Jest również sposobem, w
jaki ludzie odbierają wezwania
papieża do pogłębiania wartości
rodzinnych.

pdf | dokument generowany
automatycznie z https://opusdei.org/pl-
pl/article/bycie-lekarzem-jest-okazja-do-

https://opusdei.org/pl-pl/article/bycie-lekarzem-jest-okazja-do-ukazywania-piekna-chrzescijanskiej-wizji/
https://opusdei.org/pl-pl/article/bycie-lekarzem-jest-okazja-do-ukazywania-piekna-chrzescijanskiej-wizji/


ukazywania-piekna-chrzescijanskiej-
wizji/ (29-05-2025)

https://opusdei.org/pl-pl/article/bycie-lekarzem-jest-okazja-do-ukazywania-piekna-chrzescijanskiej-wizji/
https://opusdei.org/pl-pl/article/bycie-lekarzem-jest-okazja-do-ukazywania-piekna-chrzescijanskiej-wizji/

	„Bycie lekarzem jest okazją do ukazywania piękna chrześcijańskiej wizji”.

